
יוסף מאיר האס
אמרת-צחות ידועה מספרת כי בכל מקום 
על פני הגלובוס ניתן למצוא בכל זמן נתון 
שני דברים בוודאות: בקבוק קוקה-קולה 
רחוקה  לא  אכן,  הבדיחה,  חב"ד.  ושליח 
אריזת  דרכונים,  חידוש  מלבד  מהאמת. 
מזוודות ובירור על מקום לינה והסעדה, 
כוללת רשימת ההכנות לטיסה של היש־

ראלי המצוי גם את המיקום והטלפון של בית חב"ד במדינת היעד. 
עוד לפני המספר של הקונסוליה הישראלית המקומית, לפני המ־
ספרים של רשויות ההצלה, שליחי חב"ד הפרושים על פני הגלובוס 
מהווים נקודת ביטחון למטייל הישראלי, ולא פעם גם עוגן במצבים 
מסובכים כמו מעצר בתאילנד, מטייל שאבדו עקבותיו בנפאל או 

סופות בדרום אמריקה.
ערב י' שבט תשפ"ג, 72 שנים חלפו מיום קבלת הנשיאות של כ"ק 
מרן אדמו"ר מליובאוויטש זצוק"ל וה'מאמר' המפורסם על המילים 
בשיר השירים "באתי לגני אחותי כלה", בו פירט בעצם בדיבורים 
בשנת  שאז,  השליחות  מפעל  של  חזונו  כל  את  ונעלמים  טמירים 
תשי"א, אפילו לא היה בגדר חלום. את מפעלו האדיר של כ"ק אדמו"ר 
מליובאוויטש זצוק"ל אין מי שלא מכיר, אבל הפעילות האדירה של 
אלפי השלוחים ממזרח ועד מערב ומצפון ועד דרום לא עוצרת בקו 
הרוחב של ארץ ישראל. גם פה, מול הבית של כולנו, מתרחשת מהפ־
כת שליחות של ממש. ולמרות שהפעילות הארצישראלית של חב"ד 

מוכרת פחות, היא הופיעה בתפארתה במעמד אדיר ה'באנקעט' בגני 
התערוכה בשבוע האחרון, כאשר אלפי שלוחי ושלוחות חב"ד לצד 
אלפי תומכיהם התכנסו יחד למעמד הוקרה מיוחד של צעירי חב"ד. 
גדול היה המעמד לכבודה של תורה – מפעל השלוחים הגדול 
של כ"ק מרן אדמו"ר מליובאוויטש זצוק"ל בארץ הקודש. מעמד 
שכולו הוקרה לפעילות מסירות הנפש של שלוחי הקודש הפרושים 
ממטולה ועד אילת, בערים, בשכונות, בקיבוצים וביישובים, ופועלים 
ללא הפסקה באמצעות מערך שיעורי תורה וחסידות, תכניות תור־

ניות לקהלים מגוונים, פעילות חסד עם מגוון האוכלוסיות, ואינספור 
פעילויות הנוגעות לכל תחומי החיים היהודיים.

ערים  ראשי  מ-70  למעלה  הגיעו  אליו  ההוקרה  ערב  במהלך 
במעמד  שהתייצבו  כנסת  וחברי  שרים  מ-30  יותר  ועם  ורשויות 
על  שנבנה  המפואר  השליחות  מפעל  את  נס  על  העלו  המרשים, 
ידי ארגון 'צעירי חב"ד' בישראל. על המסכים הוקרנו סיפורים על 
שלוחים ייחודיים שהחליטו לצאת לשליחות הקודש בעקבות רגעים 
מטלטלים שחוו בחייהם המשפחתיים. הסיפורים המרטיטים חשפו 
טפח מעוצמת השליחות החב"דית שאין לה אח ורע בכל רחבי הג־

לובוס הענק.
הנתונים הרשמיים חושפים מעט יותר מטפח ומצביעים על-כך 
כי צבא השלוחים של חב"ד בישראל מונה כיום 1,120 (!) משפחות 
ל-100 קרוב  לשליחות  יצאו  בלבד  האחרונה  בשנה  רק  שלוחים. 

שלוחים חדשים, נתון המהווה זינוק מרשים ביציאה לשליחות של 
משפחות חב"דיות ברחבי ארץ הקודש. והמספרים הללו רק הולכים 
וגדלים משנה לשנה, עם עוד ועוד משפחות המקבלות על עצמן את 

השליחות ויוצאות אל ערי השדה באהבה ובשמחה.
"קצב התפתחות השליחות בישראל הוא הגדול ביותר בעולם", 
אומר יו"ר צעירי חב"ד הרב יוסף יצחק אהרונוב, "בשנים האחרונות 
נרשמת מגמת הצמיחה כשאברכים צעירים, חסידי חב"ד, ממהרים 
לצאת לשליחות מיד לאחר חתונתם ומשתלבים במפת השליחות 
של  קדשו  רצון  את  לקיים  אמתי  טהור  רצון  מתוך  הקודש,  בארץ 
כ"ק אדמו"ר מליובאוויטש זצוק"ל, אשר רוחו מרחפת על פני כלל 
השלוחים בכל מקום ואת שליחותו הם מקיימים בלב ונפש חפצה, 

במסירות גוף ונפש, ויאמר הנני".
המספר אינו טעות. אלף מאה ועשרים שלוחים פרושים בכל רח־
בי ישראל במצוותו של הרבי מליובאוויטש ומנהלים רשת פעילות 
ענפה לא פחות מיתר ארצות העולם הגדול - החל משלוחים לבתי 
רפואה, דרך שלוחים בשכונות שונות בערי הארץ, הכשרת מטבחים 
וקירוב יהודים לאביהם שבשמים, ועד לשלוחים ייעודיים למכוני 
בר מצווה, לעולים חדשים, לדוברי אנגלית לדוברי רוסית לדוברי 
ספרדית, לטיפול בנוער נושר - אלף מאה ועשרים השלוחים בארץ 

עובדים קשה לא פחות מחבריהם אשר אי שם מעבר לים.

מתנה ליום ההולדת
השאלה שנשאלת היא: איך הכל התחיל? 

ראשיתם של ימי השליחות כאן בארץ עדיין חיה ופועמת בזכרונו 
של הרב מנחם מענדל וולפא, המכהן כשליח ראשי של חב"ד בנתניה 
כבר יובל שנים, כאילו היה זה אך אמש: "זה התחיל בשנת תשל"ג. 

 ְּשְלׁוּחֵי עַמ ְּשְלׁוּחֵי עַמ
בֵּית יִשְרָׂאֵלבֵּית יִשְרָׂאֵל

המעמד הכביר של ה'באנקעט' המרכזי להמוני השלוחים של חב"ד ברחבי הארץ 
נתן הזדמנות פז להציץ למפעל הענק שהקים כ"ק מרן אדמו"ר מליובאוויטש 

זצוק"ל בחזונו המבורך  עשורים ארוכים בהם ניכרת ונראית המהפכה 
הרוחנית האדירה של שליחי חב"ד בכל מקום מתוך שליחות קודש ואחריות 

פנימית  בשיחה מרתקת עם 'המבשר' מגולל יו"ר ארגון 'צעירי אגודת חב"ד', 
הרב יוסף יצחק אהרונוב, את קורות דברי הימים והשפעתו המצטברת של 

מפעל השליחות בארץ הקודש בכוחו של המשלח  שלח נא ביד תשלח
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חזרתי אז מניו יורק בתור תלמיד בישיבה של הרבי היישר אל 
זרועותיו החמות והמחבקות של ארגון שהוקם פחות משנה 
קודם לכן ונקרא 'ועד ע"א מוסדות'. את הוועד הקימו בארץ 
כמתנה לכבוד הרבי מליובאוויטש שציין אז את יום הולדתו 
ה-70. כולם רצו לחגוג את יום ההולדת ולתת מתנות, אבל 
הרבי אמר כי למרות שבדרך כלל לא נהוג שמקבל המתנה 
יאמר מה הוא מעוניין לקבל, אך כאן הוא מציע הקמת 71 
מוסדות חדשים של חינוך, של חסד ושל מעשים טובים. זו 
תהיה המתנה הכי טובה עבורו. וכך קם בארץ הוועד של 71 

מוסדות".
הדרך מ-71 מוסדות עד להתפרשות רחבה ועמוקה על 
פני כל הארץ לא הייתה קלה בתחילתה כי אם קשה, מייגעת 
ורצופת מהמורות, אך ידיהם של השלוחים לא רפו מן העבו־
דה הקשה. כיום אחראי הרב וולפא על למעלה מ-40 שלוחים 

רק בתוך עירו נתניה.
"כשחזרתי מניו יורק אחרי השהות אצל הרבי ניגשתי אל 
הרב סלונים שהיה ממונה ב'ועד ע"א מוסדות'", מספר הרב 
וולפא על הימים הראשונים אי-שם בתחילת שליחותו לפני 
כמעט יובל שנים. "הוא אמר לי: 'אתה תיתן לרבי את העיר 
נתניה מתנה'. לא הכרתי כלל את נתניה ולא ידעתי אפילו 
היכן היא מופיע במפת הארץ. הרב סלונים הדריך אותי ואמר: 
'תגיע לתל אביב, קח אוטובוס כך וכך, רד בשכונה של העולים 

בדרום העיר ותראה מה אתה יכול לעשות'. וכך היה.
כיפה  עם  צעיר  בחור  ראיתי  מהאוטובוס  "כשירדתי 

בוכרית לראשו. הוא היה עולה חדש. שאלתי אותו איפה בתי 
הכנסת וריכוז העולים? הוא לקח אותי לבית הכנסת וראיתי 
שם את זקני העדה הבוכרית יושבים. הם ישבו ולמדו ספרי 
חסידות של חב"ד, כי שם ברוסיה היה להם קשר ישיר ונסתר 
עם החסידים ובאמצעותם עם הרבי. שאלו אותי: 'מי אתה?', 
אמרתי להם: באתי בשליחות של הרבי. אמרו לי: 'אתה בש־

ליחות של הרבי? אם כך, אתה תמסור את השיעור'. הייתי 
בחור צעיר וכל המשתתפים היו אנשים מבוגרים עם זקנים 
לבנים שהתעקשו ואמרו: 'אתה שליח של הרבי, אתה תמסור 
את השיעור'. בלית ברירה ישבתי ומסרתי להם את השיעור. 

כך נוצר הקשר הראשוני אתם.
"העדה של עולי בוכרה בנתניה חוותה מהפך גמור. כל 
הילדים שלהם חרדים לכל דבר נרשמו לבתי ספר של חב"ד; 
הבנים לישיבות חב"ד והבנות לסמינרים, וכבר יש להם דור 
שלישי חרדי. יש כאלה שהיו בגני הילדים שבהם עבדתי אז, 
והיום הם מורים אצלנו במוסדות והילדים והנכדים שלהם 

לומדים אצלנו.
ועוד  כנסת  בית  עוד  ואז  כנסת,  בית  הקמנו  "בהתחלה 
שליח ועוד שליח, והיום בנתניה יש למעלה מ-40 שלוחים 
ו-30 בתי כנסת חב"ד המופעלים על ידי השלוחים", מסכם 
הרב וולפא בחיוך. "כל השלוחים מרגישים אחים ממש ועו־

בדים באחדות, כאשר המטרייה הגדולה של ארגון 'צעירי 
שיעורים  מוסר  שליח  כל  עליהם.  חופפת  חב"ד'  אגודת 
בשכונתו עליה הופקד, ומארגן הרצאות ופעילויות לחגים 
ומחיה נפשות של הרבה-הרבה אנשים מדי יום ברוחניות וגם 
בגשמיות, זאת מלבד הפעילות הענפה הכללית ברחבי העיר 
בימי החגים ובמועדי חב"ד, וכמובן למעלה מ-2,000 הילדים 
הלומדים ומתחנכים במוסדותינו - מגיל המעון והגן ועד בתי 

הספר והישיבה המוצלחת בעירנו''.

סודו של שליח
לא רק ותיקים ומנוסים בעלי זכרונות חמימים מימי חיי 
הרבי מליובאוויטש זצוק"ל משמשים בשליחות חשובה זו, 
אלא גם צעירים ובחורים כולם מצטרפים לארגון השלוחים 
ומקבלים עליהם בהכנעה ובענווה את היעד הנבחר, מקדי־

שים את חייהם ועושים ככל יכולתם להפיץ את תורת ישראל 
ותורת רבם ולקרב יהודים לעבודת ה'. 

המ־ ב'באנקעט'  הקהל  את  שריגשו  מהשלוחים  אחד 
רכזי בשבוע שעבר היה הרב מאיר שלמה בוטמן, מצעירי 
יעקב'  'נווה  בשכונת  כשליח  ומשמש  חב"ד  של  השלוחים 
הירושלמית ובאזור תעשיה 'עטרות' (ראו תיבה). הוא מדלג 
על קושי הדיבור ונוחת היישר לתוך הלב של בר שיחו, לא 
פלא שהוא נחשב כאחד הכוחות המבטיחים ביותר בקרב 
לציבור  מוצלח  חסידות  כולל  לו  יש  הצעירים.  השלוחים 
החרדי, והוא בשלבים מתקדמים של בניית בניין עבור בית 

חב"ד ב'נווה יעקב'. 
הרב בוטמן מכיר מקרוב את ההתפתחות של הקהילות 
שנוצרות בעקבות השלוחים שמגיעים לכל מקום: "אחוזים 

גדולים מבתי חב"ד מקימים קהילות שהופכות להיות בעצמן 
קהילות של שלוחים". אפילו באזור כמו נווה יעקב, המוגדר 
היום כחרדי, מצביע הרב בוטמן על מספר יהודים בקהילתו 
שהקשר אתם התחיל בהנחת תפילין או בהתוועדות, וכיום 
למשפחת  הצטרפו  כבר  ובניהם  חרדי  בית  מנהלים  הם 

השלוחים. 
השאלה הבוערת היא מדוע לצאת לשליחות בארץ יש־

ראל בה ברוב המקומות שירותי הדת נגישים ויש לא מעט 
ארגונים שפועלים לחיזוק הקשר עם היהדות, בעוד ברחבי 
העולם הצורך לנוכחות יהודית וקירוב לבבות בולט ונצרך 

ללא השוואה. 
הרב בוטמן מכיר את השאלה ולא מהסס להתמודד עמה 
חזיתית: "בנווה יעקב, כל אחד מסתכל ושואל: האם באמת 
השכונה צריכה שליח? והתשובה היא: כן. ראשית, יש אחוזים 
מהתושבים בשכונה שעדיין לא שומרים תורה ומצוות ובק־
רבם ודאי יש פעילות רבה: הנחת תפילין, עידוד טהרת המ־

שפחה ועוד. אבל בהחלט יש גם פעילות עם הציבור החרדי", 
אומר הרב בוטמן, שמצביע אולי על הסיבה לצורך בשליחות 

גם במקומות בהם היא נראית פחות נצרכת.
"כל אברך היום מבין שבנוסף להתמסרות ללימוד התורה 
ולקיום המצוות בהידור, חייב להשקיע את עצמו גם באהבת 
ה' פנימית ואמתית, שתיתן לו כוחות להתמודד עם הניסיונות 
של דורנו. האפשרות לחיות כל היום עם הקב"ה, גם בזמן 
האוכל והשינה, האפשרות לאהוב את הקב"ה כמו שאוהבים 

דבר גשמי - מוצאים דווקא בתורת החסידות".
הרב בוטמן ממשיך ומסביר: "הסוד של שליח זה שהוא 
מתמקד בעשיית נחת להקב"ה, ואילו בהתעלותו האישית 
אינו מונח. זו גם הסיבה לאנרגיה הרבה שמשקיע השליח 
דרך  את האהבה לזולת כעוד  רואה  לא  הוא  ביהודי השני. 
להתעלות אישית, אלא כמילוי משימת חייו - לעשות נחת 
להקב"ה. כמו שאבא נהנה מבן שמתמסר לאחיו שמתקשה, 
יותר מבן ששוכח מהאח ומתמסר להתעלותו האישית, כך 
הקב"ה מצפה מאתנו שנתמקד בהתמסרות ליהודי שני יותר 
מהשקעה בהתעלותנו אישית. ולסיכום: לחיות עם המסרים 
האלו ולהחדיר אותם בסביבה זו בהחלט אחת המשימות של 

שליח ולא משנה מי המגזר אתו הוא מתעסק".
עם זאת, חלק גדול מאוד מהפעילות של שלוחי חב"ד 
מתבצעת מול הציבור שאינו שומר תורה ומצוות ומטרתה 
הרב  וגם  וולפא  הרב  גם  לכן  לכולם.  המצוות  את  להנגיש 
בוטמן מספרים על פעילות ענפה בתחומי הכשרות והנגשת 
המצוות. "אנחנו מאוד פעילים בהכשרת מטבחים, בפעילות 
מוסיף:  בוטמן  והרב  וולפא,  הרב  אומר  ועוד",  ועוד  נוער 
"הציבור הכללי זועק לעזרה רוחנית הרבה יותר ממה שא־

נחנו חושבים. התשוקה שלו לגלות את זהותו היהודית בדור 
היתום שלנו היא גדולה".

ויאמר הנני
בצורה  נעשית  בארץ  השלוחים  של  פעילותם  כאמור, 

השליח של השלוחים. הרב יוסף יצחק אהרונוב עולה לתורה בצל רבו המובהק כ''ק מרן אדמו''ר מליובאוויטש זצוק''ל

מרכז העצבים של השליחות. 
המטה המרכזי של צעירי 
אגודת חב''ד בכפר חב''ד
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אחרת מזו של השלוחים בחו"ל, הפנייה אל הקהל היא 
שונה, העבודה מול הציבור היא אחרת והמטרות לגמרי 
נפרדות. כדי לענות על הצרכים שהתעוררו נוצרו תפ־

קידים ייעודיים לשליחי חב"ד שלא מוגדרים דווקא על 
ידי מקום אלא על ידי אופי הפעילות.

 40 כאמור  נמצאים  אחריותו  שתחת  וולפא,  הרב 
מפעילים  הם  כי  מספר  נתניה,  העיר  ברחבי  שלוחים 
יש  לנוער,  מיוחד  שליח  "יש  שונים:  מסוגים  שלוחים 
שליח ליוצאי רוסיה, ליוצאי צרפת, ולכל אחד יש בית 

כנסת, פעילות למשפחות ושיעורים נפרדים".
כך גם הרב יוני שניאורסון ורעייתו. הרב והרבנית הם 
שליחי חב"ד במרכז הרפואי 'שערי צדק', ולמרות שמ־
דובר במרכז רפואי דתי לבני הזוג עבודה רבה וכר נרחב 
לפעילות. "אני מבלה שעות רבות ביום במרכז הרפואי, 
מחזק אנשים, מעודד, מניח תפילין, לומד עם אנשי צוות, 
דואג למצות שמורות בליל הסדר, לארבעת המינים לנ־
טילה בימי הסוכות, לקריאת מגילת אסתר בפורים במ־

חלקות וגם באופן אישי אצל החולים שלא יכולים לקום, 
תקיעת שופר בראש השנה, ועוד ועוד. הרבנית, שעובדת 
במקום עבודה נוסף, לא מוותרת גם היא על הפעילות, 
וכך נולדה קייטנת הקיץ במחלקת ילדים, פעילות לעי־

דוד נשים חולות המאושפזות במחלקה האונקולוגית, 
תמיכה בנשים שמאושפזות במחלקות נשים ועוד".

פעילות השליחות מתנהלת באופן מסודר ומאורגן 
מאוד. שליח אינו יכול לקום וללכת לכל מקום שיחפוץ 
בו כדי לשמש כשליח. הרב בוטמן פותח צוהר לתהליך 
שרוצה  מי  "כל  השליח:  של  מצדו  לשליחות  היציאה 
חב"ד' -  אגודת  'צעירי  לארגון  ניגש  לשליחות  לצאת 
הוא הארגון שאחראי מטעם הרבי על מערך השלוחים 
זו  הצעה  עצמו.  את  ומציע  הקודש,  בארץ  והשליחות 
פירושה: 'הנני', ממש כמו שאברהם אבינו אמר בעק־

דת יצחק 'הנני'. בפועל, הקב"ה ביקש מאברהם אבינו 
להקריב את הבן שלו, ואברהם לא רק שלא נבהל אלא 
'וישכם' - השכים קום כדי למלא רצון ה'. כך גם השליח, 
פירושו מוכנות להקרבה  הרצון שלו לצאת לשליחות 

לכל תפקיד ומטרה שיידרש".
להם  גרמה  בוטמן  הזוג  בני  של  האישית  ההקרבה 
לוותר על רצונותיהם הפרטיים: "בתכניות שהיו לנו עוד 
לפני החתונה", מספר הרב בוטמן, "סיכמנו שנצא לשלי־

חות בכל מקום שיידרש חוץ מנווה יעקב, אזור מגוריה 
של רעייתי. רצינו להתמסר לשליחות, מה שקשה לש־

נות פתאום בסביבה מוכרת. אבל בפועל זה מה שקרה. 
'צעירי  של  הסניפים  ועדת  של  למשרד  הגענו  כאשר 
אגודת חב"ד', בה מקבלים רשמית את תפקיד השלי־

חות, האמירה היתה 'הנני', מוכנים אנו לכל מה שנדרש. 
תאמינו או לא, המקום שהציעו לנו היה לא אחר מאשר 
נווה יעקב. ב"ה זוגתי התגברה על כל החששות והאתג־

רים. היא מתמסרת לכל ענייני בית חב"ד, החל ממסירת 

שיעור שבועי לנשים, וכלה בניהול פעילות ענפה לנשים 
וילדים".

סדר מופתי לכלל ולפרט
בפן הפרקטי, הניהול הארגוני של מערך השליחות 
באופן כה מסודר ומופתי הוא הודות לסדר בו ניהל כ"ק 
מרן אדמו"ר מליובאוויטש זצוק"ל את מוסדותיו החל 
מרגע התפתחותם. הרבי מינה בכל אזור בעולם ארגון-
על שיהיה אחראי על השלוחים, אליו פונה חסיד כאשר 
מבקש לצאת לשליחות. לכל ארגון יש צוות שלם, הכו־

לל גם ועדה שקובעת מי הולך ולאן. ומה עושים כאשר 
לשליח יש מקום שליחות מועדף? הוועדה בוחנת האם 
השליח מתאים למקום. רק לאחר אישורה של הוועדה 

יכול השליח לצאת לשליחות ליעד המבוקש. 
של  מרותו  תחת  השלוחים  מאות  פועלים  בארץ 
צא"ח - צעירי אגודת חב"ד - שבראשו עומד עשרות 
שנים הרב יוסף יצחק אהרונוב, בשליחותו הישירה של 
המשלח הגדול, כ"ק מרן אדמו"ר מליובאוויטש זצוק"ל. 
מטבע הדברים, ריבוי השלוחים בארץ והחלוקה לתתי־

פעילויות עלולה ליצור התנגשויות בין תחומי האחריות, 
ואף ויכוחים וקשיים בין שלוחים. על מנת להתמודד עם 
המציאות הזו מנסים השלוחים ליצור שיח משותף בצו־

רה יעילה ביותר. אצל הרב וולפא מתכנסים השלוחים 
אחת לתקופה כדי לוודא שהם משדרים על אותו הגל: 
"שליחות בעיר זו אחריות כללית וציבורית, כל בעיה 
שעולה אצל השליח בשכונות מגיעה אלינו. כדי ליצור 
הרמוניה אנחנו עורכים אסיפות של השלוחים, יושבים, 
מדברים ביחד, מעלים תכניות לעתיד, אחד עוזר ותומך 
בשני ומספר מהניסיון. העיקר שהרבה יהודים מתקרבים 

לחיי תורה ומצוות ברוך ה'".
כ"שפה  השלוחים  עבודת  את  מגדיר  בוטמן  הרב 
משותפת". לדבריו, "כאשר שני יהודים נפגשים במדינה 
זרה, למרות פערי השפה והמגזר, הם ימצאו את עצמם 
אוהבים ואכפתיים אחד לשני. כך גם השלוחים מרגישים 
כמשפחה אחת. לכולנו יש רצונות ושאיפות שוות. אנחנו 
הקומנדו של הקב"ה להכין את העולם לגאולה. הייתה זו 
הכרזתה המצמררת והעוצמתית של שליחת חב"ד בעיר 

"אנחנו רוצים 
להגיע לכל 
יהודי בארץ. 
לשם כך 
אנחנו הולכים 
למתג את בתי 
חב"ד בצורה 
כזו שהם יהיו 
'נותני השירות 
הראשונים' של 
כל מה שקשור 
ביהדות, 
מסורת 
וערכים בארץ 
ישראל" 

מסע שכולו שליחות
תיעודים מדהימים מפעילות השלוחים בעשרות נקודות ברחבי הארץ

נסו לדמיין מסע אמתי בין כל הערים והיישובים 
בארץ ישראל. כמה זמן יימשך מסע כזה ומה כבר 
תספיקו לראות במסגרתו. מארגני ה'באנקעט' טרחו 
מכל  קטנות  ויזואליות  טעימות  המסך  אל  והביאו 
מקום ומקום. כך, גם מי שלא יצא מד' אמותיו יכול 
היה לראות ולהכיר את מקומות השליחות של אלפי 
את  גדש  מהם  גדול  שחלק  והשליחות  השלוחים 
האולם. איך אמר אחד המשתתפים: "יש 'הקהל' של 
עשרת כוחות הנפש ויש 'הקהל' של כוחות הראייה 
והשמיעה. היכולת לבקר בתוך דקות ספורות אצל 
מסוג  'הקהל'  היא  שלוחים  של  משפחות  עשרות 
חדש שמתאפשר לנו דווקא בדור הזה, דור אחרון 

לגלות ודור ראשון לגאולה". 
שמגדיר את  לא כזה  ואפילו  לא שליח  הדובר, 
עצמו חסיד חב"ד, ביטא ככל הנראה יותר מכול את 
רחשי לבם של רבים מהצופים. וכך, תוך שיטוט בין 
ערים ועיירות, כפרים ומושבים, נחשפו המשתתפים 
לפרישה הגאוגרפית הרחבה למפת השליחות המ־

לאה ולסיפורים מרתקים שפוזרו ביד אמן כ'תחנות' 
בתוך המסע הזה. במאמר מוסגר נציין, כי זו הייתה 
הזדמנות להבחין בתנופת הבנייה המדהימה שמקי־

פה את ארצנו הקטנה. התמונות שצולמו באחרונה 
לא הותירו מקום לספק. ארץ ישראל גדלה ונבנית 
בצעדי ענק. בוודאי כהכנה לגאולה האמתית והש־

למה גם בגשמיות וגם ברוחניות.
ועוד מאמר מוסגר: המצלמה השתחלה לעתים 
שהוקמו  כנסת  ובתי  חב"ד  בתי  כמו  מבנים  לתוך 
בידי השלוחים, וגם כאן אפשר היה לראות שמדו־

בר באורגניזם חי שהולך וגדל כל העת. להמחשה: 
אפשר היה לראות כיצד נראים מבני מוסדות חב"ד 

בטבריה, להשוות אותם לתמונות מהעבר ולעמוד 
נדהמים לנוכח ההתפתחות העצומה שחלה בעיר 
כשלושה  לפני  השלוחים  בה  לפעול  החלו  מאז 
עשורים. וזו כמובן הייתה רק דוגמה אחת מני רבות, 
תחנה אחת מתוך המון תחנות בהן ניתנה הזדמנות 
במשמ־ מעט  להעמיק  והמשתתפים  הצופים  לכל 

ארצנו  ברחבי  הרוחשת  והפעילות  השליחות  עות 
הקדושה.

את עיני כולם צד דווקא הקטע האחרון במסע 
המצולם שהתמקד במרכז הארץ, שם נמצא המספר 
הגדול ביותר של שלוחים בפיזור גאוגרפי קטן יח־
סית, והוא נחתם בבית צעירי אגודת חב"ד ובשורה 
של נתונים 'יבשים' שמכניסים חיות בלב כל אחד 
מהנוכחים. נכון למועד כתיבת הדברים יש בישראל 
חב"ד;  בתי  סניפי   753 שלוחים;  משפחות   1,135
מאות גני ילדים, בתי ספר ומועדוני נוער; רשת ענק 
של מפעלי רווחה ומועדוני קשישים; אלפים רבים 
של שיעורי תורה יומיומיים; מפעלי תרבות ומפגשי 

יהדות.
את הערב המדהים והעוצמתי הזה חתם נאומו 
של יו"ר צעירי אגודת חב"ד הרב יוסף יצחק אהרונוב, 
שנביא ממנו קטע אקטואלי במיוחד: "אחדות היא צו 
השעה, ולא בכדי קבע הרבי את מבצע אהבת יש־

ראל כראשון בין כל המבצעים שיזם. השלוחים הם 
ראש הגשר ליצירת חיבור בעם. זה האתגר הגדול 
שלנו בתקופה הזאת. למצוא ולהדגיש את המאחד 
והמשותף בין חלקי העם. להתעלם מהמפריד בינינו 
ולהתאחד סביב מה שמחבר אותנו. כשאנחנו נפיץ 
סביבנו אור של אהבה לכל יהודי, האור הזה ידחה 

את החושך של המחלוקת והקיטוב".

כה לחי. הנגיד מברזיל הרב יצחק משען עם הרב דוד קורץ והרב קוטנר מצעירי חב''ד ב'באנקעט'

כל הלב לכל אחד. מבצע אדיר של חלוקת מצות שמורה 
לכל משפחה יהודית בישראל מצעירי חב''ד
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הנובר שבגרמניה, מיד לאחר פטירת בעלה השליח הב־
לתי-נשכח הרה"ח ר' בנימין וולף ז"ל: 'אנחנו נישאר כאן 
בהנובר עד לגאולה - מימוש מטרת השליחות", למרות 
שנשארה אלמנה עם שמונה ילדים רכים'. ההכרזה הזו 
חיזקה אצלנו את הרגשת האחדות: כולנו פועלים למען 

אותה מטרה, להכין את העולם לגאולה".
במקרים בהם לא מצליחים להגיע להרמוניה, נכנסת 
לתמונה 'ועדת הסניפים של צעירי אגודת חב"ד', שהיא 
מפשרת ומבררת. "הרבי הקים מוסד בשם 'בית דין רבני 
חב"ד בארץ הקודש'", מסביר הרב בוטמן, "הם הכתובת 
לכל מקרה חריג בו הצדדים לא מסתדרים ביניהם גם 
או  מריבה  סוגיה,  כל  הסניפים.  לוועדת  הגעתם  אחרי 
מחלוקת - מוכרעת שם. אציין כי מכיוון שכל השלוחים 
פועלים למען אותה מטרה, מעטים הם המקרים שמגי־

עים לשם".
דווקא  לעתיד.  ומצפה  העבר  את  זוכר  וולפא  הרב 
בארץ  השלוחים  מוסד  התפתחות  את  שראה  הוא 
מתחילתו ועד ימינו - את השינוי מבית ספר חב"ד בן 
בנתניה  חב"ד  למוסדות  בסך-הכל,  תלמידים  שישה 
עם למעלה מ-2,000 תלמידים - שואף סיפוק ותקווה 
מהשלוחים הצעירים שנמצאים תחת אחריותו: "אנחנו 
מרחיבים, עושים פעילות בתוך בתי הספר, בתוך הגנים, 
בזמן הקורונה עשינו הרבה פעילויות בשלט רחוק, ועוד. 
אנחנו רואים את מפעל השליחות מתעצם ומתרחב בכוח 
ובחיל למרות ואולי דווקא אחרי ג' תמוז, יום ההסתל־

קות של רבנו זי"ע. חלק גדול מהשלוחים לא ראה את 
הרבי ולא למד אצלו, אבל אין לתאר את החיוניות ואת 
התוקף של השלוחים הצעירים האלה שבקיאים וחיים 
את הדברים של הרבי. הם נותנים את החיות לשלוחים 

המבוגרים".
במרכז הרפואי 'שערי צדק' בירושלים, הרב והרבנית 
שניאורסון מאחלים לעצמם עבודה רבה, אבל רק מהסוג 

השמח: "באופן כללי השאיפה שלנו לעתיד היא לכבוש 
את העולם ולקרב כמה שיותר יהודים להקב"ה. שיכירו 
בעצמם, 'טעמו וראו כי טוב ה'', כדי לקרב את הגאולה 
שהפעילות  שנזכה  פרטי,  ובאופן  והשלמה.  האמתית 

שלנו תהיה אך ורק סביב יולדות בעז"ה".

השליח חולם והמרכז מגשים
חב"ד  שלוחי  כל  של  בפעילות  משותף  משהו  יש 
הפרוספקטים,  אחרון  עד  ההסברה,  חומרי  כל  בארץ. 
יוצאים בשפה גרפית אחידה ממטה הוצאה לאור של 
צעירי אגודת חב"ד. כשאנחנו שואלים את הרב מאיר 
גליצנשטיין, שליח אנרגטי ונמרץ במיוחד בשכונת ניצה 
בנתניה, עד כמה המיזמים והחומרים שמפיקים צעירי 
חב"ד עוזרים לו בפעילות, הוא מפתיע ואומר: "הגענו 
למצב באמת בלתי ייאמן. בתור שליח אני מרגיש בתוך 
חלום שמתגשם. צריך להבין במה מדובר. כיום כל שליח 
שעולה לו רעיון נועז שביכולתו לשדרג את הפעילות של 
השלוחים בישראל, צעירי חב"ד מצליחים להגשים אותו. 
הסלוגן המפורסם של צעירי חב"ד הוא 'צעירי חב"ד עם 
כל הלב לכל אחד', לדעתי צריך לתקן זאת ל'צעירי חב"ד 
צעירי  לבצע,  חולם  שליח  אחד'.  לכל  חלום  מגשימים 

חב"ד מצליחים להגשים. 
"אם שליח חלם על סוכה על אופניים, צעירי חב"ד 
אם  מהחלום.  מושלם  ויותר  יפה  יותר  זה  את  יגשימו 
חלמתי להצליח להביא למקורבי בית חב"ד בעירי מארז 
המת־ לחג  שלהם  החושים  כל  עם  אותם  שיחבר  חג 

קרב, מארז שגם ילמד אותם ויכין אותם לחג וגם ייתן 
להם את החשק לחוג אותו עם כל המצוות התלויות בו 
ובאופן שהם לא ישכחו זמן רב, זה פשוט מתגשם לעילא 

ולעילא".
הרב גליצנשטיין מדגיש ומחדד את הדברים: "אני 

מצויה  אנשים שהפרוטה  שלנו,  באזור  קהל  על  מדבר 
על  אבל  דבר.  גשמית  מבחינה  להם  חסר  ולא  בכיסם 
מנת להפתיע אותם ולרגש אותם צריך לעשות זאת נכון, 
להצליח להעביר את המסר הכי עמוק בכלי הכי משובח. 
אני מחלק את העֶרכות של צעירי חב"ד בגאווה גדולה. 
מדובר כאן על יצירתיות ומחשבה רבה ורמת תוכן ובי־

צוע ברמה גבוהה ואיכותית מאוד.
"'אחד ההבדלים הגדולים כיום בין שליח בארץ לש־
ליח בחו"ל, הוא אופן ההיערכות לקראת אירועים חגים 
ומועדים. אצלנו בארץ הקודש, צעירי חב"ד כבר חשב 
בשביל השליח על הכל, החל מפרסום ממותג ואיכותי 
ועד לתשורה שתחולק למשתתפי האירוע. לקראת כל 
חג יש מאות פריטים שונים שמיוצרים במיוחד עבורנו 
ככפפה ליד בשלל שפות וחומרים שונים לגברים נשים 
וילדים. מה שלא פחות חשוב לציין, שכאשר אני עסוק 
עם שלל האירועים, צוות של תלמידי חכמים בצעירי 
חב"ד כבר עמל להכין לי מגוון שיעורים לשבת ולחג 
בתורה, הלכה, גמרא וחסידות, נושאים עשירים ועמו־
סים בידע בתרשימים ומצגות, עומק לפנים מעומק עם 
כל המראי-מקומות והנושאי-כלים, כך שאוכל לשבת  
ולהכין את הסוגיות הנלמדות לקטן ולגדול ללא דאגות 
וביישוב הדעת, וכשבאי בית חב"ד שיודעים עד כמה 
אני טרוד בפעילות המקיפה נחשפים לשיעורים הללו 

הם יוצאים מכליהם. 
"כשאני פוגש ידידים שלי שלוחים ברחבי העולם, 
הם מלאי קנאה. עד היום עדיין לא הוקם בשום מקום 
בעולם מרכז שיכול להשתוות למרכז צעירי חב"ד בארץ, 
מרכז שיכול להגשים לשלוחים משאלות ולתת מענה 

איכותי בשפת מדינתם".

לגיונו של מלך
בראש ארגון 'צעירי אגודת חב"ד' עומד הרב יוסף 
יצחק אהרונוב, אדם עוצמתי רב כשרונות וכריזמטי מאין 
כמוהו, מסוג האנשים שכל קהילה או חסידות היתה גאה 
בהשתייכות שלו אליה. וכשנמצאים במחיצתו מבינים 
מצליחה.  כל-כך  שבראשותו  האימפריה  מדוע  היטב 
גם אם הוא לא מרבה לדבר כהרגלו, מעשיו ההרואיים 

יכולים למלא ספרים עבי-כרס. 
זה קרוב לארבעה עשורים שהוא ממלא את השלי־
חות שהוטלה עליו על ידי רבו המובהק, כ"ק מרן אדמו"ר 
מליובאוויטש זצוק"ל, כשהוא חולש על מנגנון עשייה 
עצום שהלב הפועם שלו הוא בכפר חב"ד, ומשרדו מהווה 
את צומת העצבים של מאות שלוחי הרבי הפזורים בכל 
רחבי הארץ. הוא חי שלוחים, נושם שלוחים. "השליח של 

השלוחים", מגדירים אותו רבים בחסידות חב"ד.
מבחינתו, השלוחים הם יחידת העילית. "לגיונו של 
מלך", כפי שהוא מגדיר זאת. הם גיבורי החיל המעני־

קים את השירות היהודי הטוב ביותר. בלי שררה, בלי 
תפקידים רשמיים, "חיילים של הרבי" כהגדרתו החדה 
והמדויקת של הרב אהרונוב, כפי שכל העולם היהודי 
צופה ורואה בכל עת ובכל שעה את מסירותם הגשמית 
והנפשית למען כלל ישראל בכל מצב שהוא. חיילי צבא 

ה'. אשריהם ואשרי חלקם.
הרב אהרונוב הוא השליח הישראלי היחיד הנמצא 

"הרצון של הרבי 
היה שכל אברך 

אחרי החתונה 
יצא לשליחות 

ולא משנה 
לאן ולהיכן. 

כשם שיוצאים 
שליחי חב"ד 

לכל המקומות 
ברחבי 

הגלובוס, כך 
גם יוצאים 

מאות רבות של 
שלוחים בארץ 

ישראל"

בכוחו של המשלח. הרב יוסף יצחק אהרונוב במשאו 
המיוחד בעיצומו של הבאנקעט

מעצמה של שליחות. שולחן המזרח באירוע הבאנקעט לשלוחי חב''ד בארה''ק

לא מוותרים על אף יהודי. הרב יוסף יצחק אהרונוב עם ראש הממשלה נתניהו
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בשורה הראשונה של תמונת השלוחים העולמית 
המפורסמת, ולא בכדי. הוא נחשב מראשי חב"ד 
העולמית כיום. אך למרות מעמדו, גם הוא עצמו 
מרגיש חייל. "אצל הרבי", הוא יסביר לנו מאוחר 
יותר, "אין מעמדות". כולם עומדים בשורה אחת. 
ועדיין מדובר בשילוב מדהים: מצד אחד מדובר 
על  לדבר  וממעט  בתכלית  לרבו  שבטל  באדם 
עצמו, אך ברור כי ימסור את הנפש על כל 'מלה 
של הרבי'. מצד שני, הוא אדם כריזמטי עם כש־
רונות של מנהיג, עם יכולות אנליטיות, יכולות 
מסועפים,  קשרים  מערכות  שמנהל  ומי  ארגון, 
בינלאומיים, בעזרתם הוא כובש יעד אחר יעד 
כשמבחינתו אין משימה שאי אפשר לבצע. אך 
הכל, הוא יבהיר שוב ושוב, הם לא כוחות שלו. 
אלו כוחות שקיבל כ'שליח', שעליו כמובן לעשות 

שליחותו. 
כשאנחנו מפנים אליו את השאלה: איך ארגון 
'צעירי חב"ד' הפך להיות מגשים החלומות של 
השלוחים? ואיך הגעתם למספר של אלף מאה 
ועשרים שלוחים? הוא כהרגלו חולק את הקרדיט 

עם אחרים. 
צעירי  "המוסד  אומר,  הוא  ראשון",  "דבר 
חב"ד בארץ הקודש, שהרבי בעצמו הקים אותו, 
ביומו.  יום  מדי  הרבי  של  וליוויו  לברכותיו  זכה 
שנית, יש כאן צוות אברכים מסור ונתון שעובד 
ימים ולילות כשמטרה אחת מול עיניהם: לעזור 
לשלוחים לקיים את שליחותם בכל אתר ואתר 
משיח.  ביאת  לקראת  העולם  את  ולהכשיר 
שלישית והוא העיקר, ההצלחה נזקפת לעבודה 
את  המוסרים  עצמם,  השלוחים  של  הסיזיפית 
כל כוחותיהם במסירות נפש עם בני משפחתם, 
כשטובתם האישית מונחת בקרן זווית, להם יאה 

ונאה התהילה".

להגיע לכל יהודי
אנו מוסיפים ושואלים את הרב אהרונוב: מה 
עונה  והוא  השנה?  לעצמך  מציב  שאתה  החזון 
ללא היסוס: "אנחנו רוצים להגיע לכל יהודי בא־

רץ. לשם כך אנחנו הולכים למתג את בתי חב"ד 
בצורה כזו שהם יהיו 'נותני השירות הראשונים' 
של כל מה שקשור ביהדות, מסורת וערכים בארץ 

ישראל. 
השי־ כל  את  נותנים  חב"ד  בתי  כיום  "כבר 

רותים הללו, כאשר יהודי רוצה כל דבר שקשור 
במסורת ישראל הוא יכול היום לקבל זאת בבית 
חב"ד - החל ממידע יהודי בסיסי על חגי ישראל 
ועד הגעה אליו הביתה עם הכשרת מטבח, בדיקת 
הדרכה  מצווה,  לבר  ילד  הכנת  תפילין ומזוזות, 
וליווי במעגל החיים מברית ועד נישואין, באזכרה 
ובחנוכת בית כהלכה. אך עדיין כל הטוב הזה לא 
מונגש למיליוני יהודים החיים במדינת ישראל. 
ישולב  זה  זאת.  לעשות  הולכים  אנו  ה'  בעזרת 
עם טכנולוגיה מתקדמת ועם שינוי פיזי ומיתוגי 
בבתי חב"ד ברחבי הארץ. זה מהלך מורכב, אבל 

זו בשורה גדולה ולשם אנו הולכים".
אחת ההוכחות הטובות להצלחה של השילוב 
צעירי  ומרכז  השלוחים  של  בעבודה  המושלם 
בחב"ד  האברכים  טובי  של  הלהט  הוא  חב"ד, 
לצאת לשליחות בארץ ישראל כמו ברחבי העו־
לם. "מפעל השליחות שהרבי ייסד, וזה בעצם היה 
הרצון של הרבי", אומר הרב אהרונוב, "שכל אב־

רך אחרי החתונה ייצא לשליחות ולא משנה לאן 
ולהיכן, כמובן שאם מציעים לו מקום מסוים והוא 
רואה את עצמו יכול ומסוגל להשפיע הוא יוצא 
לשם. עלינו לדעת שכשם שיוצאים שליחי חב"ד 
יוצאים  גם  כך  הגלובוס,  ברחבי  המקומות  לכל 

מאות רבות של שלוחים בארץ ישראל. 
הראשון  המוסד  הוא  חב"ד  אגודת  "צעירי 
שהרבי זצוק"ל ייסד מאז שניאות לקבל את עול 
היא  הארגון  של  המטרה  וכל  בקודש.  ההנהגה 

שליחות. בארץ ישראל כמו בכל מקום, מתחילים 
עם שליח אחד ובהמשך מוסיפים עוד שליח ועוד 
שליח, עד שאנו רואים מול העיניים מעצמה של 
המציאות  מקום.  בכל  ומקיפה  רצינית  שליחות 
מוכיחה שוב ושוב עד כמה חשובה וחיונית היא 
השליחות ברחבי הארץ. אנו אכן עומדים לימינם 
של כלל השלוחים בכל מקום כדי להקל עליהם 
את ההתמודדויות הקשות שיש לרבים מהם בכל 

תחום ונושא".
כשאנו מבקשים לשמוע על התמודדות אחת 
כדוגמה, מספר לנו הרב אהרונוב על אחד הש־

לוחים בצפון הארץ שנמצא ביישוב בו אין שום 
מוסדות ומבני חינוך התואמים לילדיו הקטנים. 
שבכל  עליו  ששמעתי  עד  האמנתי  לא  "בעצמי 
בוקר הוא יוצא לתחנת הרכבת הסמוכה למקום 
מגוריו בשעה שש בבוקר, שם הוא שולח את בתו 
הקטנה למוסד חינוכי על טהרת הקודש בחיפה. 
הילדה בת ה-8 נוסעת בכל בוקר שעה ומחצה 
עד שהיא מגיעה לבית הספר, וכן בסיום הלימו־

דים עליה לשוב באותה דרך קשה ומטלטלת עד 
שהיא מגיעה הביתה". 

של  פנימית  קודש  מתחושת  מגיע  זה  "כל 
שליחות בכוחו של המשלח", ממשיך הרב אהרו־

נוב וקושר כתרים לראשם של השלוחים היקרים. 
"כך גדלים גם הילדים והילדות בבית של מסירות 
נפש לקיום השליחות, כשכל אחד יודע במעמקי 
הלב שיש כאן מטרה אחת ויחידה בלבד: לקיים 
את רצון קדשו של הרבי. הסיפוק הגדול ביותר 
שיש לנו ולכל חסידי חב"ד בארץ ובעולם, הוא 
לראות את מפעל השליחות מתרחב משנה לשנה, 
כאשר רק בשנה החולפת נכנסו עוד מאה שלוחים 

לעבודת הקודש ברחבי הארץ. 

כוחו של המשלח
ביקשנו לשאול גם: איך אפשר להעביר את 
המסר של השליחות לכאלו שלא ראו או שמעו 

את כ"ק אדמו"ר מליובאוויטש זצוק"ל בעצמו?
הרב אהרונוב: "אנו מאמינים באמונה שלמה 
וגם רואים זאת במוחשיות שכוחו הגדול של הרבי 
ממשיך לפעול ביתר עוז ושאת גם אחרי הסתל־
קותו. למרות ההעלם וההסתר של ג' בתמוז, שהוא 
קשה ומר, הוראותיו של הרבי חיות וקיימות ויוצ־

רות מציאות יש מאין. ומדי יום ביומו ניתן לראות 
את השפע והברכות שמרעיף הרבי על השלוחים 

ועל עבודת השליחות בס"ד.
"כך שאין זה משנה בכלל האם השליח ראה 
את הרבי ושמע ממנו בעצמו על גודל החשיבות 
שה־ צעיר  באברך  שמדובר  או  השליחות,  של 

אותו  עם  נמנה  ואינו  חודש  לפני  ביתו  את  קים 
דור מאושר שזכה להכיר את הרבי. הצד השווה 
שבהם הוא לקיים את רצון הרבי, ואת זה עושים 
כל השלוחים במסירות ובדבקות. לא בכדי מביא 
אדמו"ר הזקן באגרת הקודש ז"ך ב'תניא', שהש־

פע שלאחר הסתלקות הצדיק הוא במידה מרובה 
ביותר וללא הגבלות במקום וזמן".

הרב אהרונוב מזכיר את המסופר על שליח 
שהצליח מאוד בשליחותו ונכנס לתת דו"ח על 
אייזיק  מרדכי  חיים  הרב  הגה"ח  אצל  פעילותו 
חדקוב זצ"ל - המזכיר הראשי של כ"ק אדמו"ר 
אליו  פנה  הדיווח  בסיום  זצוק"ל.  מליובאוויטש 
הרב חדקוב ודרש ממנו לקחת על עצמו עיר נוס־

פת תחת אחריותו (ניתן לשער בוודאות כי הצעה 
זו הגיעה מקודש הקדשים פנימה). השליח הנמרץ 
נרתע לאחור והביע חשש לקחת על עצמו תוספת 
על שליחותו עד עתה, בטענה כי הוא ב"ה מצליח 
בשליחותו ולקחת עכשיו שליחות נוספת הרי זה 
למעלה מכוחותיו ועלול לסכן את ההצלחה שלו 

העכשווית. 
פני הרב חדקוב הרצינו כשהגיב בחומרה כל־
פי אותו אברך: "וכי עולה בדעתך שכל ההצלחה 

להגיע לכל יהודי. תהלוכת ל''ג בעומר של צעירי חב''ד לפני כ-40 שנה

מחזקים את השלוחים. שר ירושלים ומסורת ישראל הרב מאיר פרוש 
ב'באנקעט' עם הרבנים הגאונים חברי בית הדין של חב''ד

פעילות מדהימה בכל קנה מידה. מראה אופייני של אלפי ארגזים המיועדים 
לשליחה בפתח המרכז הלוגיסטי של המל''ש בצעירי חב''ד
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הגדולה בשליחותך עד עתה היא הצלחה מכוחך שלך?". 
השליח הבין מיד את טעותו וביקש לחזור בו, אך הרב 

חדקוב ענה לו: "כעת כבר מאוחר מדי".
בנועם  הנושא  את  ומרחיב  אהרונוב  הרב  ממשיך 
אמרים: "וכי אפשר לבוא ולומר שהשליחות שלנו היא 
כחסידי  השליחות?  דבר  את  מהרבי  ששמענו  בגלל 
של  הרצונות  על  ומתחנכים  גדלים  אנו  ליובאוויטש 

הרבי להפיץ את המעיינות של התורה והחסידות חוצה, 
וזאת אנו עושים בלבב שלם כחיילים נאמנים. כל אחד 
בתפקידו מנסה להמריץ ולהשפיע על עצמו ועל אחרים 
לעשות ולקיים את רצון הקב"ה ורצון הרבי, אבל בשורה 
התחתונה כלום לא מגיע מהכוח שלנו. כי שום דבר לא 
צריך להיות תלוי ברצוננו אלא הכל מסתכם בעשיית 

רצונו של הרבי. 

"זכינו כיום שכל דבריו של הרבי מודפסים ומונגשים 
לכל החפץ בכך, וכמו שכל הפותח 'שולחן ערוך' ולומד 
בו יודע מה מותר ומה אסור, כך גם על ידי הלימוד בס־
פריו של הרבי אפשר לדעת עד מהרה מה בדיוק רוצה 
מאתנו הרבי ומה באמת חשוב לו שנעשה. וכשקם שליח 
ומביע את רצונו לקיים את רצונו של הרבי ולהשפיע על 
אחרים תורה ויהדות, שום דבר לא יעצור אותו מקיום 
השליחות הזו; לא קשיים גשמיים ולא קשיים רוחניים. 
כי הרצון הטוב הפנימי שיש לכל חסיד חב"ד בכל מקום 
שהוא לקיים את רצון הרבי חזק יותר מכל קושי ומכל 
התמודדות, כפי שאנו רואים דבר יום ביומו והדברים 

מפורסמים". 

טראכט גוט
"יתירה מכך", מחדד הרב אהרונוב בהזדמנות זו את 

המסר החשוב אשר בפיו להמוני השלוחים:
"כל שליח חב"ד יודע שעיקר ההצלחה שלו מגיע 
כשהוא מקיים את הוראותיו של הרבי ככתבן וכלשונן. 
ברגע שהוא הולך בדרך הישרה ויודע בדיוק את אשר 
או  בשיחותיו  הרבי  אותנו  שהדריך  כפי  לעשות,  עליו 
לו  מובטחת  ההצלחה  בהתוועדויות,  או  במאמרים 
בעזרת ה'. סודו של שליח הוא להיות חייל אמתי, והרי 
כל תפקידו של חייל הוא לציית לפקודות שהוא מקבל 
מהמפקד, ללא כחל ושרק. הדרישה היחידה שיש מכל 

שליח היא: לציית לדבריו של הרבי. 
"מספרים על חסיד אחד שהגיע על סף ייאוש אל 
הרבי ה'צמח צדק' זי"ע, והרבי נתן לו עצה: 'טראכט גוט 
- וועט זיין גוט' (תחשוב טוב, יהיה טוב). הקב"ה אומר 
לנו: תחשבו טוב ואז יהיה לכם טוב. במילים אחרות: במ־
ציאות ניתן לראות זאת, אם אנחנו הולכים בדרך הישרה 
וחושבים טוב כפי שלימד אותנו כל השנים המשלח – 
הרבי, אין מציאות אחרת שלא יהיה טוב. זה מה שמצפים 
כולם מהמוני השלוחים היקרים: 'טראכט גוט' – תחשוב 
רק על קיום רצון הרבי בכל עת, ואז 'וועט זיין גוט', אך 

טוב וחסד.
כל-כך  מקפידים  השלוחים  שכל  הסיבה  גם  "זוהי 
על שמירת המחנה ועל קירוב היהודי אל התורה ולא 
את התורה אל היהודי", ממשיך הרב אהרונוב בשיחתו 
המרתקת. "זה כבר הפך להיות מזמן חלק בלתי נפרד 
למלא  מאודו  בכל  החפץ  שליח  כל  של  מהדי-אן-איי 
את שליחותו ולעשות רק את רצון הרבי. ואם הוא נקלע 
להתמודדות מול מצבים כאלו ואחרים שיש בהם התנ־

גדות לקיום השליחות, הוא כבר יודע בדיוק מה לעשות 
במסגרת החינוך והתכנים שקיבל בישיבה ובמוסדות. 
וכשצריך עזרה והתייעצות, תמיד יש לו לאן ולמי לפנות 
ולקבל את התשובה הברורה ביותר כדת מה לעשות, לפי 

הכללים שקיבלנו מהרבי תמיד.
"הלוא דבר הוא שיש להתבונן בו: איך אברך צעיר 
בן 20 שבקושי התחיל את חייו אחרי החתונה, כבר יוצא 
לשליחות ומצליח להקים מוסדות ובתי כנסת במקומות 
שאיש לא היה מאמין שאפשר לעשות זאת. לא תמיד 
מדובר באברכים מחוננים שסיימו את כל הש"ס או שהיו 
העילויים של הישיבה, אלא בחסידים נאמנים שיודעים 
מה עליהם לעשות ומה הרבי מבקש מהם עכשיו. זה מה 
ושמאל, באמונה שלמה  שהם עושים בלי להביט ימין 
בכוחו של הרבי המשלח, ואת התוצאות החיוביות כולם 
רואים מול העיניים איך כוחו של המשלח עושה ומחולל 

פלאות". 

• • •

המעצ־ על  אחרון  לדור  יסופר  בשנים  רבות  עוד 
מה הענקית של מפעל השלוחים בארץ ישראל שע"י 
'צעירי אגודת חב"ד'. גם בסיומה של יריעה נרחבת זו 
המוקדשת ברוב רגשי הוקרה והערכה להמוני השלוחים 
ברחבי ארצנו הקדושה, התחושה הפנימית היא שעדיין 
לא נגענו בקצה הפעילות של האימפריה המדהימה הזו 
המשתלבת להפליא בפעולותיה הנשגבות של חצר הקו־

דש ליובאוויטש על פני הגלובוס. 
לכו בכוחכם זה והושעתם את ישראל.

"אם שליח 
נקלע 

להתמודדות 
מול מצבים 

כאלו ואחרים 
הוא כבר 

יודע בדיוק 
מה לעשות 

במסגרת 
החינוך והתכנים 
שקיבל בישיבה 

ובמוסדות. 
וכשצריך עזרה 

והתייעצות, 
תמיד יש לו לאן 

ולמי לפנות"

"הלוא דבר הוא 
שיש להתבונן 
בו: איך אברך 

צעיר בן 20 
שבקושי התחיל 

את חייו אחרי 
החתונה, כבר 

יוצא לשליחות 
ומצליח להקים 

מוסדות ובתי 
כנסת במקומות 

שאיש לא היה 
מאמין שאפשר 

לעשות זאת"

שליחות של כל יום
העוז והגבורה של השליח שאינו נכנע לקשיים בכל מצב

הנתונים  הוצגו  המרכזי  ה'באנקעט'  במהלך 
השליחות  של  המדהים  היקפה  על  המרשימים 
ברחבי מדינת ישראל הקטנה. לרגעים נדמה היה 
אחת  משפחה  כאן  'קטנים',  במספרים  מדובר  כי 
וכאן חמש משפחות. כאן תריסר וכאן שבע. אבל 
כשמגביהים עוף ומנמיכים את המבט מטה, פתאום 
פתאום  המלאה.  התמונה  את  לראות  מתחילים 
רואים כיצד מתחברות עשרות הנקודות למאות 
נקודות, למעלה משבע מאות וחמישים נקודות אור 
שיוצרות תמונה מדהימה של גאולה. זה מרשים, 
מרגש ובעיקר מעצים ומחזק את הביטחון כי אכן 
"אָט אָט קומט משיח". עוד נקודה אחת והוא כאן 
וכבר עכשיו מאיר אורו הגדול ומחמם את הלבבות.

אחת התחנות המעניינות שנצפו במסע הנרגש 
לעולמם של השלוחים בארץ הקודש, סיפרה סי־
פור אישי כואב שיכול היה להיגמר אחרת לגמרי. 
מוסר ההשכל של הסיפור מן הראוי שיילמד בידי 
בשכונה  שליח  של  סיפורו  זהו  מאתנו.  אחד  כל 
כמעט חרדית, זהו סיפורו של השליח הרב מאיר 
שלמה בוטמן, השליח ב'נווה יעקב' ו'עטרות' הס־

מוכה. על 'נווה יעקב' אפשר לכתוב ספרים, אבל 
כאן יש סיפור אישי מרגש במיוחד. 

התגלה  מאוד,  צעיר  בגיל  ילד,  בהיותו  עוד 
הגמגום של הרב בוטמן. גמגום אותו ייקח אתו כל 
ימי חייו. אבל שימו לב לסיפור הבא שאותו סיפר 
למצלמה שבחרה לעצור דווקא אצלו. ולא, זה לא 
היה קל והוא אף לא הסתיר זאת כלל בכל מהלך 

הצילום. כדי לקצר נביא פה את עיקרו של הסיפור.
"כשהגענו לפה אמרו לנו שלא יקום פה בית 
חב"ד. חיפשנו מקום ולא מצאנו, עד שבסופו של 
דבר מצאנו מי שהיה מוכן להשכיר לנו מקום לבית 
כנסת. עמדתי לחתום על החוזה אבל פחדתי. חתי־

מה על חוזה היא דבר מחייב. פירושו של דבר שאני 
מקים קהילה ומחויב אליה. אני צריך להיות החזן, 
בעל הקורא, הדרשן, ובעצם הכל. והכל באחריותי 
נסענו  ובינתיים  לחתום  חששתי  מגמגם.  כשאני 

לשבת אצל אח שלי שגר בביתר.
"בליל שבת, בבית הכנסת, למדנו ביחד שיחה 
מביא  הרבי  וביטחון.  אמונה  על  זי"ע  הרבי  של 
בשיחה את האמרה 'תחשוב טוב, יהיה טוב', והרבי 
מסביר שעצם החשיבה כבר משנה את המציאות 
אלי  ניגש  התפילה  אחרי  טובה.  תהיה  שהיא  כך 
הגבאי וביקש שאחזור למחרת את השיחה בפני 
המתפללים. מובן שהתגובה הראשונית שלי הייתה 
לא. אבל אחי אמר לי: 'למדנו עכשיו בשיחה שצ־

ריך לחשוב טוב. אז מה אתה חושש, תחשוב טוב 
וכך יהיה'. 

חזרתי  ולמחרת  לאתגר  להיענות  "החלטתי 
את השיחה בפני מאה וחמישים מתפללים. כבר 
במוצאי השבת הודעתי לגבאי בית הכנסת שהיה 
מוכן להשכיר, שאבוא לחתום על החוזה. זה לא קל. 
אצלי זה לצאת לשליחות בכל יום מחדש. האתגר 
קיים בכל יום, אבל אני יודע שזה מה שהרבי רוצה 

ממני. זאת השליחות שלי".

העוצמה האדירה של צעירי אגודת חב"ד. האולם הענק שבו נערך 'הבאנקעט' בהשתתפות כאלף השלוחים ותומכיהם
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